
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

21. Týždeň 

Pondelok 20.5. : 

V pondelok bolo pekné počasie a tak pracovníci VPP spolu so 

zamestnancom obce štiepkovali konáre na červenom ihrisku. 

Doobeda som mal bežnú administratívu a poobede stretnutie 

v Martine. Stretnutie v Martine som využil aj na návštevu Telekom 

centra, nakoľko som potreboval zrušiť niektoré programy, ktoré ako sa 

zistilo sú pre nás zbytočné. 

Telefonicky som komunikoval aj detaily ohľadom projektu Interreg 

ktorý som chystal na obecné zastupiteľstvo na večer. 

Celý deň sme viac menej chystali veci na večerné obecné 

zastupiteľstvo, na ktorom bola hlavná téma opätovné schválenie 

predaja pozemkov, ktoré boli na minulom zastupiteľstve kvôli katastru 

zrušené. Som rád, že všetko ohľadom pozemkov prebehlo v poriadku 

a už máme všetko v poriadku.  

Druhou hlavnou témou bolo vyhodnotenie prieskumu ohľadom 

pripravovanej IBV pri cintoríne. Nakoľko sa prihlásili dve spoločnosti, 

rozhodli sme sa aj spolu s pani kontrolórkou, že pre splnenie všetkých 

zákonných povinnosti musí byť vyhlásená verejná obchodná súťaž. 

Podmienky súťaže bude navrhovať finančná komisia a následne po 

konzultácii s právnikom sa transparentne zverejnia.  

Nakoľko bolo tém veľa a nejako sa pozabudlo na projekt, ktorý som 

dlho pripravoval, dal som bod na doplnenie : „Projekt Sklenená cesta“  

Tento projekt som pripravoval dlhšie, ale čakal som na vhodný typ 

fondu a nemal som ani úplne presnú predstavu, čo do toho dať. Základ 

pre mňa bolo, že obec je dlhá a má veľa zaujímavosti a aj historických 

miest, ktoré treba spropagovať. Nakoľko krížová cesta má 14 zastavení 

a naša obec má spojitosť zo sklom, aj v názve napadol mi názov 

„Sklenená cesta“.  



Lavičky by boli v celej obci vrátane Fínskych domkov až po otočku. Kto 

chcete vedieť viac o miestach, pozrite si video z 5. zastupiteľstva.  

V poslednej dobe som mal stretnutia s regionálnou organizáciou 

cestovného ruchu Žilinského kraja, kde sme sa veľa rozprávali 

o cestovnom ruchu a možnostiach obce pre eurofondy. Veľmi ma 

vtedy potešilo, že je možnosť pre obec riešiť projekt „Sklenená cesta“ 

cez program medziregionálneho rozvoja takzvaný Interreg. Celý 

systém je založený, že nájdete partnera (v tomto prípade sme našli 

z Českej republiky blízko Brna) a zdieľate spoločný cieľ. V tomto 

prípade sme jediná obec v Žilinskom kraji s históriou výroby skla. Preto 

celý tento projekt bol narozpočtovaný na cca 60 000 eur. Viem, že sa 

to možno niekomu zdá veľa, ale treba si uvedomiť, že v cene je 14 krát 

lavička (proti vandalizmu), osadenie lavičky, vrátane priľahlej plochy zo 

zámkovej dlažby, mobiliár, ako napríklad kôš na separovaný zber 

a informačná tabuľa, vrátane softwarových prác a všetkých vecí, ktoré 

s tým súvisia. Na podanie projektu bolo potrebné vypracovať projekt, 

ktorý by spolu s rozpočtom a podaním na ministerstvo stál 1500 eur. 

Ako dopadlo hlasovanie je už asi teraz jasné a je to podľa mňa škoda, 

ale o rok to môžeme skúsiť znova.  

V každom prípade dohodol som sa, že spolu s pani, ktorá robí 

podávanie týchto projektov a aj komunikuje s českou stranou príde na 

najbližšie zastupiteľstvo a všetko vysvetlí tak, aby bol každý úplne 

informovaný.  

Celé schvaľovanie a proces bol preto taký narýchlo, lebo výzvy vyšla 

začiatkom mesiaca a kým sme našli vhodného partnera, už sme to 

riešili na zastupiteľstve a uzavrieť to bolo potrebné do konca mája.  

Zakončím to trošku optimisticky a poviem, že sa netreba báť nových 

výziev a za seba poviem, že sa budem snažiť veci viac vysvetliť a budem 

sa na zastupiteľstve viac pýtať, aj keď sa zdá, že je všetkým jasné 

všetko. 



V každom prípade, chcel som to napísať nie preto, aby som útočil na 

poslancov, ktorí hlasovali tak , že neboli za tento projekt, ale aby som 

vysvetlil celý projekt všetkým. 

Utorok 21.5. : 

V utorok bolo pekné počasie a pracovníci VPP pokračovali 

v štiepkovaní konárov a druhá skupina kosila trávu pri kostole.  

Ráno som po administratíve kontroloval stav kosenia pri kostole 

a štiepkovanie pri červenom ihrisku.  

Doobeda som išiel na nákup PHM do traktora a natankoval som aj 

daciu a kúpil som olej do krovinorezov.  

Konzultoval som aj projekt zberného dvora, ktorý ide do finále a ktorý 

sme vypracovali svojpomocne spolu s obecnou ekonómkou. Žiadame 

v ňom zo zdrojov mimo obce celkovo vyše 150 000 eur a keď to bude 

schválene, tak vás budem informovať.  

Poobede som mal konzultáciu s hlavnou kontrolórkou obce 

o aktuálnych informáciach a výzvach.   

 

Streda 22.5: 

V stredu bolo pekné počasie a tak sme pokračovali so štiepkovaním 

konárov pri kaplnke.  

Doobeda obecný traktor mulčoval dolný koniec pri cintoríne a dolný 

koniec.  

Ráno som mal hneď po administratíve stretnutie s riaditeľkou 

základnej školy ohľadom žiadosti na poskytnutie dotácii, ktoré 

poskytuje Ministerstvo školstva SR.  

Doobeda som mal stretnutie s obchodným zástupcom, ktorý ponúkal 

prídavné zariadenie za traktor a je na to vypísaná dotácia. Dotácia sa 

ide podať do konca mesiaca a samozrejme, že ju spracujeme sami 

v rámci obecného úradu a všetci dúfajme, že výjde. 



Mal som aj stretnutie s nemenovaným občanom ohľadom konzultácie 

projektu pri stavebných úpravách rodinného domu a rovno sme to 

skonzultovali so spoločným stavebným úradom. Našťastie sme všetko 

skonzultovali a všetko bolo vysvetlené. 

Poobede sme boli spolu so zamestnankyňou obecného úradu 

v miestnych potravinách pre balíčky potravín, ktoré budú čoskoro 

rozdané dôchodcom, ktorí sú v zlej finančnej a zdravotnej situácii. Celý 

projekt zafinancovali rodáci z Nemecka a touto cestou by som im chcel 

aj poďakovať.  

Štvrtok 23.5: 

Vo štvrtok bol prítomný len jeden pracovník VPP a tak som ho dal kosiť 

priestor pri červenom ihrisku a hlavne svah s krovinorezom.  

Hneď ráno som absolvoval školenie ohľadom blížiacich sa volieb do 

Európskeho parlamentu. Školenie som absolvoval v Turčianskych 

Tepliciach.  

Doobeda som bol prítomný na poslednej rozlúčke s našou 

spoluobčiankou v dome smútku.  

Poobede som bol zobrať posledné balíčky potravinovej pomoci pre 

našich spoluobčanov ktoré sa nestihli zobrať včera.  

Mal som aj konzultáciu ohľadom aktuálnych eurofondových projektov 

so zamestnankyňou obecného úradu a preberali sme kde sa zapojíme 

a čo všetko stihneme podať.  

Projektov je dosť a zapájame sa do všetkého, čo stihneme a hlavne nás 

to nič nestojí. Dúfajme, že niektoré projekty budú úspešne, tak ako to 

vychádza štatisticky.   

 

Piatok 24.5: 

V Piatok pracovníci VPP kosili trávu v obci. 

V piatok som mal viac práce s administratívou v obci. 



Doobeda som ešte riešil aj kalendáre na ďalší rok a chcel by som ho 

spraviť ako obecný kalendár s krásnymi fotkami z obce alebo denného 

života, vrátane všetkých kultúrnych podujatí. 

 

Slovo na záver: 

Tento týždeň som od pondelka večera rozmýšľal, ako ďalej s našou 

obcou a ako ju môžeme zveľadiť z našich vlastných zdrojov a ako 

vysvetliť ľudom prínos eurofondov.  

Chápem obavy každého, že peniaze za projekt na výzvu z dotácii sú do 

doby schválenia len „vyhodené peniaze“, ale je to len čiastočná 

pravda.  

Častokrát, keď som sa informoval u starostov, ktorí boli a sú úspešní 

v čerpaní eurofondov, tak mali jednu spoločnú vec a to, že podávali 

veľa projektov a vyšlo len niekoľko. Jednoducho povedané, ak dáme 

jeden projekt, tak môže byť úspešný len jeden, ale ak podáme viac 

projektov, tak sa zvyšuje šanca na úspech. 

Sú fondy, na ktoré netreba relatívne veľké peniaze a niektoré, na ktoré 

treba projektovú dokumentáciu vrátane rozpočtu od autorizovanej 

osoby.  

Ak projekt nie je úspešný, stále je možné ho použiť na novú výzvu, 

ktorá bude v budúcnosti vyhlásená.  

Najlepší príklad je kanalizácia v obci Horný Štubňa, kde projekt bol 

vypracovaný pred viac ako 20- timi rokmi a realizoval sa až dnes. 

V každom prípade celý mesiac je na plánovanej PN jedna 

zamestnankyňa obecného úradu a agendy neubúda a vyberá si to aj 

svoju daň.  

Veľa projektov, do ktorých sa teraz zapájame a tým pádom, čas na 

všetko ostatné ide bokom sa odzrkadlilo aj v stave kancelárie 

zamestnankýň. Koberec pod stoličkami je poškodený, papierov je tam 

veľa a treba to tam aj vymaľovať.  



Aby bola kancelária prvého kontaktu dôstojným miestom, v auguste 

keď prebehne účtovná závierka, bude na nejaký čas obecný úrad 

zavretý a kancelárie prejde generálnou úpravou.  

Výsledok bude určite pozitívny viditeľný pre všetkých. 

Zakončil by som to úplne inak a to že v pondelok bol medzinárodný 

deň včiel a pri tejto príležitosti by som chcel pripomenúť výrok nositeľa 

Nobelovej ceny Alberta Einsteina: „ Keď zahynie posledná včela, 

ľudstvu zostávajú 4 roky života“ .  

 

 

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     27.5.2024 

 

 


